
Høringssvar vedr. retningslinjer for ind- 
og udmeldelse af sfo
Skole Høringssvar Administrationens 

bemærkninger
Vejlebroskolen På Vejlebro har vi i skolens bestyrelse drøftet 

retningslinjer for ind og udmeldelse af SFO.

Vi er positive over for forslaget som løser 
problemer som vi og andre skoler vil havde med 
hensyn til finansieringen af SFO. Desuden 
understøtter forslaget fællesskaber og relationer 
mellem børnene, når man som kammerat er 
sikker på at ens ven kommer, og ikke periodevist 
er udmeldt af SFO.

For os er det vigtigt at kommunikationen omkring 
ændringerne er tydelige, så de af forældrene ikke 
oplevelses som en fordyrelse af SFO tilbuddet. 
I kommunikationen må også gerne nævnes 
hvordan Ishøj kommunes tilbud kan 
sammenlignes med andre kommuners – vi er vist 
billigere end de flere andre. 

Administrationen udsender 
et samlet takst-brev vedr. 
forældrebetalingstakster i 
2018 til forældrene i 
slutningen af 2017. Hér vil 
ændringerne fremgå.

Strandgårdskolen Skolebestyrelsen har gennemgået og drøftet 
Retningslinjer for ind- og udmeldelser af sfo på 
mødet den 18. maj 2017.

Skolebestyrelsen har ingen kommentarer og 
tager retningslinjerne til efterretning.

Gildbroskolen Skolebestyrelsen tager retningslinjerne til 
efterretning, men undrer sig over, at det skal 
være nødvendigt, at man ved skoleskift internt i 
kommunen aktivt skal melde sig ind på den nye 
SFO.

Indmeldelse i sfo kan kun 
ske digitalt og ikke ved 
indskrivningen på den nye 
skoles kontor.

En indmeldelse i sfo kan kun 
ske efter forældrenes 
dokumenterede ønske, 
hvilket sikres via den digitale 
indmeldelse. Dette gælder 
også skiftet fra en sfo til en 
anden.



Ishøj Skole Skolebestyrelsen på Ishøj Skole har på møde den 
23. maj drøftet forslag til retningslinjer for ind- og 
udmeldelser af sfo, og har følgende 
bemærkninger:
At ændre betalingen til sfo fra 12 til 11 måneder 
har skolebestyrelsen ingen bemærkninger til. 
Skolebestyrelsen kan godt se det fornuftige i 
dette.  
Selvom der på årsbasis ikke er tale om en 
takstforhøjelse, kan det måske virke sådan da 
den månedlige ydelse stiger i 11 måneder. Hvis 
retningslinjerne skulle blive vedtaget, mener 
skolebestyrelsen at det er vigtigt, at gøre særligt 
opmærksom på at der ikke er tale om nogen 
takstforhøjelse til sfo-børnenes forældre. 

Det er fint at ind- og udmeldelser skal ske digitalt. 
Vigtigt er dog, at hvis der er borgere der ikke er 
”digitale”, at de kan få den fornødne hjælp. 

Det er muligt at få hjælp til 
kommunens digitale 
løsninger i Borgerservice.

Vibeholmskolen Vi, skolebestyrelsen på Vibeholmskolen, tager 
Retningslinjer for ind- og udmeldelse af sfo til 
efterretning. 

Kirkebækskolen Vi har gennemgået det fremsendte 
høringsmateriale, som vi tager til efterretning. 

Vi har ikke yderligere at tilføje.


